
Referat af bestyrelsesmøde i Grundejerforeningen Holme Syd 
 
Tidspunkt: 20. februar 2024 
Sted: Hos Frank Arberg, Holme Parkvej 177 
Referent: Peter Svenné Schmidt 
 
Deltagere 

Frank Arberg 40356784 frank@arberg.dk  Jelshøj 
Diana Mønniche Eriksen 20717862 ruzo2000@gmail.com  Holme Parkvej af 1987 
Finn Skovsgaard 40147582 skovsgaard389@gmail.com Jelshøj 
Emilie Møller  93522356 emilie8000@gmail.com Holme Parkvej af 1990 
Peter Svenné Schmidt 72201022 peter.schmidt@live.dk  Holmeparken 
 
Referat sendes til alle bestyrelsesmedlemmer samt til post@holme-bjerge.dk 
 
DAGSORDEN:  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

a. Opfølgning på punkter 

 

2. Kassereren – Orientering. 

a. Indestående på bankkonto 

b. Kontingent indbetaling 

c. Budget 

d. Div. 

 

3. Status på grønne områder 

 

4. Status på oprensning af søer 

a. Peter giver en status på kommunens planer for søerne 

 

5. 5-Årsplan 

a. Revidering af eksisterende punkter 

b. Evt. nye punkter 

 

6. Planlægning af repræsentantskabsmøde 

a. Dato 

b. Sted 

 

7. Eventuelt 

 
 
 
 
Ad 1) Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referat fra seneste bestyrelsesmøde den 19. september 2023 blev underskrevet af de tilstedevæ-
rende bestyrelsesmedlemmer. 
 

a) Diana har endnu ikke modtaget tilbud på en eventuel bestyrelses-ansvarsforsikring, men vil 
rykke for et svar hos forsikringsselskabet. 

  
 



Ad 2) Kassereren - Orientering 

a) Indeståendet på grundejerforeningens bankkonto er p.t. 357 t.kr. Likviditeten er således fin, 
men der venter også mange større udgifter i de kommende år jf. foreningens 5-års plan. 

b) En enkelt af parcelforeningerne mangler endnu at indbetale seneste kontingentopkrævning, 

men det forventes at ske ganske snart. 

c) Budgettet for 2024/25, der forelægges på repræsentantskabsmødet i juni, ser umiddelbart 
således ud: 
 

 Kontingentindtægter fra parcelforeningerne 174.000 
  

 Holme-Skåde Fællesråd -300 

 Vedligeholdelse fællesområde og stier -165.000 

 Snerydning/fejning -12.500 

 Møder -500 

 Ansvarsforsikring -4.000 

 Sankt Hans tilskud -4.000 

 Renter og gebyrer -1.500 
  

 Årets resultat -13.800 

 

Ad 3) Status på grønne områder 

Under stormen i november væltede nogle træer ud over hovedstien, men en snarrådig beboer tog 
hurtigt affære med sin motorsav og fik sammen med formanden ryddet op og savet træet i håndter-
bare stykker. Der er lidt mere træ der hænger højere oppe, som vi skal have fundet en løsning på 
snart at fjerne. 

Beboerne i den sydlige udkant af Holmeparken har haver direkte op til skoven i vores område. 

Skoven bliver ved med at vokse og brede sig, og det har skabt bekymring for at høje træer måske 

snart kan vælte og ramme husene. Samtidig tager væksten snart det meste sollys fra haverne.  

Holmeparken har derfor fået to tilbud fra træfældningsfirmaer på en kraftig beskæring af området 

bag Holme Parkvej 51 – 65/67. 

Der var enighed om at Holmeparken snarest muligt kan igangsætte det billigste af tilbuddene i en 

form, hvor der beskæres, men man lader det afklippede ligge. Til efteråret vil bestyrelsen så gå en 

tur i området og vurdere om de afklippede bunker er acceptable eller om vi skal have en professio-

nel til at lave træflis for at reducere mængden. 

Samme firma der beskærer skal samtidig bedes om at fjerne det knækkede træ der hænger ved 

hovedstien. 

 

Ad 4) Status på oprensning af søer 

Peter Corneliussen, der har kontakten til Aarhus Vand omkring søerne var blevet forhindret i at del-
tage, men Emilie Møller kendte en del til status på Aarhus Vands lovede oprensning og ændringer 
på søerne.  

De 3 søer er udlagt som moseområde og som beskyttet sø. Det medfører at der i yngleperioder for 
f.eks. frøer ikke må arbejdes og derfor skal al vedligeholdelse foregå i vinterhalvåret. 

I år har vinteren imidlertid været helt ekstremt våd, og det har derfor været umuligt for Aarhus Vand 
at udføre arbejdet, og vi er skeptiske på om det derfor vil lykkes i år. 

 

Ad 5) 5-Årsplan 

Vi justerede kort 5-års planen med vores formodning om at Aarhus Vand først laver deres omlæg-
ning af søerne næste år, hvorved kommende selvbetalt vedligehold tilsvarende udskydes. 



Samtidig øgede vi budgettet til beskæring/vedligeholdelse af træer jf. pkt. 3 ovenfor.  

Herefter ser 5-års planen således ud: 

  2024/2025 2025/2026 2026/2027 2027/2028 2028/2029 

Græsslåning af arealerne 21.000 21.000 21.000 21.000   21.000  

Græsslåning af stier 17.000 17.000 17.000 17.000   17.000  

Afbrændring af græs i kanterne af 
stierne 

25.000 25.000 25.000 25.000   25.000  

Nyt grus til stierne 25.000    25.000  

Vedligeholdelse af hovedstien          

Reparation/udskiftning af bænke     1.000   
Beskæring/vedligeholdelse af 
træer 

75.000 20.000 20.000 20.000 20.000 

Oprensning af søerne  150.000     150.000 

Fredskov vedligeholdelse           

Nye træer og vandning heraf           

Biodiversitet           

Dræning ved søområdet 3.000        

I alt  166.000 233.000 84.000 108.000 233.000 

 

Ad 6) Planlægning af repræsentantskabsmøde 

Vi besluttede at afholde repræsentantskabsmøde torsdag den 13. juni kl. 19:30 i Folkehuset 

Holme. Finn sørger for at bestille lokale og forplejning til dette, og vi var enige om i år at reklamere 

mere for mødet i parcelforeningerne i håb om flere deltagere end de seneste par år. 

 

Ad 7) Eventuelt 

Fra enkelte beboere hører vi utilfredshed med, at børn og unge fra nærliggende hestehold rider på 

vores stier, hvilket på grund af de tunge dyr har tendens til at ødelægge stierne og efterlade heste-

pærer. 

Det har før uden større effekt været prøvet at sprede opslag om at vi gerne vil undgå dette til de 

nærliggende stutterier og hestehold, så det er nok ikke vejen frem. 

Derfor vil vi opfordre til, at vi når vi ser det taler med de unge og beder dem om i stedet at ride på 

græsarealerne ved siden af stierne. 

 

  



Godkendelse af dette referat ved tilstedeværende bestyrelsesmedlemmer på generalforsamlingen, 

der afholdes 13. juni 2024: 

 

Holme, den ______________________________ 

 

 

_______________________________ _______________________________ 

Frank Arberg (Jelshøj) Finn Skovsgaard (Jelshøj) 

 
 
 
 
_______________________________ _______________________________ 

Diana Mønniche (Holme Parkvej af 1987) Emilie Møller (Holme Parkvej af 1990) 

 
 
 
 
_______________________________ _______________________________ 

Peter Svenné Schmidt (Holmeparken) 


